PRIVATE KIN-041

HIA REF: 199

Witness Name: Hugh Quinn

THE INQUIRY INTO HISTORICAL INSTITUTIONAL ABUSE 1922 TO 1995

WITNESS STATEMENT OF HUGH QUINN

t, Hugh Quinn, will say as follows:-

Personal details

1. I'was born on _ | have previously given evidence to the
Acknowledgement Forum back in 2013. Since then further matters have
arisen during the ongoing Inquiry whereby an allegation has been made
against me directly by another and | make this statement in relation to that
and further to any previous evidence | have provided.

2. | was born into the workhouse on the above date. | never knew my mother. |
grew up in a series of orphanages and welfare homes. | was moved on every
few years. This continued until | left Kincora at the age of 18. | was in a series
of homes in the Belfast area apart from a period of 5 years when | was
adopted by an elderly couple who lived in Armagh. They were a cruel couple
with no formal checks or qualifications and | was subjected to neglect, ill
treatment and physical abuse on an almost daily basis.

3. | remained with them from 7 — 13 years of age. | asked BM 18 who
worked at Williamson House if | could be taken from this family and returned

to care. |was then resident at Williamson House, from which | went on to
Kincora at the age of 14. This was a Working Boy’s Hostel on the Upper
Newtownards Road and it took 12 resident boys at any one time.
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Kincora (22 February 1960 — 6 June 1961/19 June 1961 — 15 July 1962/6 Auqust
1962 — 6 August 1963/22 December 1965 — 2 January 1966)

4. | was singled out by the Chief Warden Joseph Mains from the outset when |
arrived at Kincora. The first assault took place upon my arrival when Mr
Mains had me strip naked in front of him and gave me his “‘medical
examination” which entailed him putting his hand around my testicles and
telling me to cough.

5. William McGrath and Raymond Semple did not work at the home during the
period | stayed there. There was only Joseph Mains and a housekeeper, Mrs
McCullough, there at the time. However, | recall that Semple worked for St
John's Ambulance at the time and would have visited Kincora on occasion. |
was never abused at any stage by Raymond Semple.

6. The abuse continued and quickly escalated to him inviting me to his bedroom
on the first floor. This was not an invite | could refuse. It was always late at
night and | was made to perform varying sexual acts including but not limited
to masturbation on Mr Mains, self-masturbation and anal sex. He would also
force himself on me kissing me and shoving his tongue into my mouth.

7. It was made clear to me from the outset that | could not complain nor mention
this to anyone. | was made aware of how well connected both privately and
politically Mr Mains was. | was also advised that | would be sent to Borstal if |
even dreamed of causing a fuss. | recall at one point | was in fact sent to stay
at a boy’s home in Kircubbin but | do not recall the name of the home or the
dates | was sent there but | stayed there for about two or three months. |
have no complaints to make about my time in that particular home. Mains
would threaten to send me to borstal if | did not comply with the sexual
demands that he made on me.

8. After my first period of time at Kincora | applied to be admitted to National Sea
Training School, Gravesend, Kent. | only stayed there two weeks as | was
abused by one of the officers who worked there so | ran away within two
weeks and left without a penny in my pocket.

9. | had obtained an address for my mother from Joseph Mains whilst | was in
Kincora and | knew that she had moved to Coventry in 1951 so | hitched a lift
from Gravesend to Coventry to see her. She had married and had two
daughters but her husband did not want to look after me so a Mr Ewing from
the Welfare Office come to collect me and | was returned to Kincora for a
year. This was in 1961.

10. Joseph Mains arranged for me to get a job at the Royal Belfast Golf Club.
This job only lasted a few months as my boss there was ex-military and |
found it extremely difficult to work for him.

11.1 also worked for a period of time for the BBC. They had done a documentary
on Kincora in the 1960's which was very misleading to the public and told
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nothing of the abuse that took place there. They advised that they had jobs
for office boys and | went to work there. | was placed in digs on the Ormeau
Road which were appalling and insanitary and | was then returned to Kincora.

12. The abuse continued and it was systemic abuse which also entailed a pattern
of punishment and reward. This would mean along with the sexual abuse |
would receive “privileges” such as days out and treats like being taken to
restaurants or the theatre. | would also receive terrible punishments for no
reason as if to remind me what was at risk. Once | was actually sentfo a
mental institution, Purdysburn Hospital where | had to remain for some weeks
but | am not sure of the dates | stayed there.

13.1t was this spell in a mental hospital that gave me the incentive to pursue a
career as a nurse working in mental heaith. At the age of 17 | applied for and
obtained a position as a student nurse at a hospital in London. | wanted this
because not only was it a chosen career path for me but also it came with
student residency so it got me out of Kincora and ireland. Before | took up this
position, | travelled to London and worked for a period of some months as a
barman in Mill Hill. i am not certain of the exact date when | left Kincora. | now
believe however, that it was in May of 1964 because | have been toid this was
the case. | didn’t return for at least a year. | did come back the following
Christmas (i.e. December 1985). | would do this because all the other student
nurses left for their families and homes at that time and | had nowhere else to
go. | knew no-one in London and | used to enjoy being in the home at
Christmas time. Kincora was sadly the only home that | had known.

14. Upon anytime that | returned to Kincora there was no further sexual contact
between Mr Mains and myself. | made it clear to Joseph Mains after | had left
the home that there was to be no more physical contact between us if | visited
and Mains did not touch me again. My last visit to Kincora was in 1979. |
recali during that visit that RECHEEEE was running around Kincora with some
of his gay friends and | felt it was all a bit "in your face” so to speak. He
seemed to have quite a lot of freedom to come and go as he pleased with his
friends. During that visit | slept on a camp bed in Mains’ room. Sometimes |
would stay in the attic in Kincora. On a few occasions | stayed with

R -t his house in NG

15.was a resident at Kincora at same time as me. He was also
subjected to similar abuse as myself. [fZlJand | never spoke about this at the
time but we both spoke about it for the first time when we gave evidence at
the Hughes Inquiry in 1980. Unfortunately R¥ll suffered a great deal coming
to terms with his treatment at Kincora and his abuse by Mains and | think |
heard that he committed suicide. The Hughes Inquiry was a white wash. It
followed on from the criminal prosecution of Joseph Mains and two other
members of staff again in the early 1980's. They all pleaded guilty. There was
also then a claim brought by me, against the Eastern Health and Social
Services Board which was settled out of court.
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16.Mains and Semple were not effeminate in nature but | was aware of Mains
meeting some people when we were out at restaurants or the theatre who
would be described in this way but at that age | would not even have been
aware of what the term “gay” meant. | was never introduced by Mains to any
of his acquaintances for sexual purposes.

17. Joseph Mains gave a statement to the police dated 1 April 1980 and | saw this
statement for the first time during my consultation with the HIA Ingquiry. | was
extremely upset upon reading the contents of this statement. Mr Mains was
suggesting that his bisexual problem first came to light with myself and as a
result of his drinking. He noted that | came to him when my dog had died and
that he offered me comfort and our sexuatl relationship started from there. His
statement is totally untrue. Mains would suggest | was using him to have an
easy time at Kincora. That suggestion is ridiculous. | had to accept my
treatment from Mains, the privileges came with the abuse and there was no-
one you could turn to to report what was going on. No-one would have
believed me. | went to Kincora totally innocent of sex and/or relationships and
Mains abused his position over me. | totally disagree with the interpretation
Mains gave of our relationship. | constantly felt under pressure from Mains. |
explained this when | gave evidence to the Hughes Inquiry.

18. The boys at Kincora did not know each other very well. Boys went to work all
day and they would watch TV or chat about football in the evenings. We
never talked about girls or the abuse that took place in the home. | thought |
was the only one who had been singled out for this treatment and | felt that
throughout my stay and right up until | left Kincora. There was no gossip
about abuse amongst the boys when | was resident at Kincora.

19. Throughout my time at Kincora | never saw a social worker or anyone from
social services that | could have spoken to or reported to about the difficulties
| was experiencing there.

20.When | was contacted and asked to give evidence at this current Inquiry |
agreed to do so and once again | bared my soul. I have now been advised
that an individual by the name of [{INF'll has given a statement to the
police and suggested that along with Mr Mains, | was also an individual who
abused him during his 18 month stay at Kincora. | have had sight of portions
of a statement of his which was also given back in 1980. | have never heard
of this individual and | categorically deny that which he alleges.

21. Boys would come and go from Kincora on a regular basis, some would only
stay for a period of weeks by order of a court for example. Some, less, would
stay as long as myself and R} There were four boys to a room of
varying backgrounds and ages. Due to the time that has now passed and the
regular changing of residents | do not recall anyone very well aside from Mr

Mains, other staff and (R EEGzGzG:

22. What X! describes as the abuse he suffered is very much in line with
that which happened to myself at the hands of Mr Mains. I have never been
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on the staff of the home as suggested and after | left Kincora. | did not return
until after this boy, [{INKj had left, apart from the visits that | have referred to
above. According to the available documentation [{{INK was in
Kincora from May 1963 until November 1964 so there would have been a
period of overlap between the two of us. However, | cannot imagine why he
has alleged these things against me but to be accused of such matters after
all that | have been subjected to in my life is almost too much to comprehend.
| have photographs of myself at that time. | would like to know whether this
man can identify me. | do not know him. | do not remember anyone by that
name and | am amazed that he can recall who | am after such time has
passed.

23. Joseph Mains gave an interview to the police alleging that | had interfered
with &Rﬂ and [{I\E . Mains stated that both ({INKEll and

I complained to him about this but | totally deny these allegations. What
they are alleging never took place. Mains never at any stage mentioned
these complaints had been made or raised the matter with me. | was not
asked about any allegations concerning orduring the Hughes
Inquiry.

24. Another matter | feel it is important to raise is that of the women in Mains’ life.
The first | wish to mention is She was in charge of a
Barnados home. She was a visitor to Kincora on many occasions. She
considered herself Mains' girlfriend. She would attend staff parties at the
Welfare offices and | would make her tea when she attended Kincora. Next
there was ||} NN She was in charge of an old peoples’ home
which 1 visited with Mains. She also came to Kincora and also considered
herself his girlfriend. | feel it is important to mention these people because |
now believe that this was part of a “front” that Mains sought to put forward in
an attempt to conceal his real criminal behaviour. | feel it is particularly
important to mention EYRY I since | understand that she has
subsequently been successfully prosecuted in the late 1980's for sexual
activity with children and served a prison sentence as a result.

25.1 am willing to attend the Inquiry once more to answer questions in relation to
these matters that have arisen only because | am so angered and distressed
by these allegations in the first place.

Statement of Truth

| believe that the facts stated in this witness statement are frue.

SiQned-

Dated oot 2o lb
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IV, Minor occurrences in respect of other children as follows:-

(f) To report that Hugh Nuinn, Williamson House, was
committed to St. Patricik's Training School on 8th July for
one month and to recommend payment of pocket money for
holiday in Cushendall at 7/6 per week for two weeks.

S
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LA-7-28-AA-4 - Welfare Committee Minutes April 1960 - March 1963 (p 289 Mains-trust, p 294, p 364 - HIA 199) (35) - PRONI - 03-05-16 KI N - 1 20652

of a new post Amount of Contract £1,421. 0. 04,

560 per; Value of Work Executed
(after allowing for extras
Smyth, who and deductions) £1,372.14.

aking up Retention £68.14.
308per Payments already made £1,230, 0.
Amount due to Contractor &, 0.

e City
y Approved.

Kincora:

The Welfare Officer stated that he bad purchased the necessary clothing and
a travelling grip for Hugh Quinn, a resident in the above Home, who had been
admitted to a six week training course at the National Sea Training School.
The boy however had deserted from the School before the end of the course and
bed travelled to Coventry where his mother was living, Arrangements had been made
by the Coventry Children's Committee to fly him back to Belfest , aubject to
reimbursement of the cost by this Committee.

proved.

The Committee approved of the purchase of the clothing etc. and also of
the action taken to return the boy to Belfast.
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DFP-18-1-29 - Folder 13 HIA 199 - personal details resident of Kincora hostel. Docs provided to the Ctee of Inquiry Children's Homes & Hostels (42) - PRONI - 14-04-16
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DFP-18-1-29 - Folder 13 HIA 199 - personal details resident of Kincora hostel. Docs provided to the Ctee of Inquiry Children's Homes & Hostels (42) - PRONI - 14-04-16

VISITATTIONS

Name of Home _KINCORA. Date of Visitation 20/2/1962.
General Conditions in the Home Very Good.
Comfort of the Residents Very Good.

If visitation at meal time.
(type of meal served)

Any other comments

Vigited and found the home looking exceptionally clean and tidy. The
back kitchen, bathroom and study are receiving attention. The study has been
decorated ‘and when the heater is installed will be very useful to the boys.

Hugh Quinn continues to be of great assistance to the warden.

Arrangements have been made with him to obtzin a wristlet watch on
Wednesday 21st February.

Signed Je Ke Magee.

20/2/1962.

20
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DFP-18-1-29 - Folder 13 HIA 199 - personal details resident of Kincora hostel. Docs provided to the Ctee of Inquiry Children's Homes & Hostels (42) - PRONI - 14-04-16

ALL COMMUNICAYIONS TO BE AcoRLSsED ‘THE CITY ELECTRICAL ENGINEER AND GENERAL MANAGER
\ 3

TELEPHONETS ¢ TELEARANGS ¢

ZLFAST 26201 (12 LINES) KILOWATT, 'PHONE. BELFAST

CITY AND COUNTY BOROUGH OF BELFAST.

ELECTRICITY DEPARTMENT.

r P.O. BoOX 74,
g R
Zé/f’?/ #%Ll.7  EAST BRIDGE STREET,
=
Your REF.: BELFAS-'- 1'
R. P. WATSON. B.A., B.AlL. M.LEE.
o CENERAL MANAGER omprer:  Sales/MJIM 9th February, 1962.

The Welfare Officen
Welfare Department,
16, College Street,
BELFAST, 1.

-Dear Sir,

In reply to your memorandum dated 8th February
regarding the possibility of employment in this Department
for a boy named Hugh Quinn at present in the care of the
Welfare Committee, I would advise you that only very
infrequently do we have vacancies for apprentices.

From time to time, however, boys of around 16 years
of age are engaged as Junior Meter Fixers in the Department
and if you feel this may be suiltable employment please
arrange for the boy to attend at these offices on
Wednesday, 14th February at 9.30 a.m. for interview with
Mr, McMillan.

He should complete the enclosed Application for
Employment form and bring it with him to the interview.

Yours faithfully,

A Lo

-
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DFP-18-1-29 - Folder 13 HIA 199 - personal detaffd FElGdih bt G ANSHTHMRIPERS LIV A6 iid R LD MR EE TG ldren's Homes & Hostels (42) - PRONI - 14-04-16
HIA — PRONI Research Summary Sheet
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No. of Pages in Filz
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DFP—E&I&E‘— 9(Flgérclg’ HIA 199 - personal details resident of Kincora hostel. Docs provided to the Ctee of Inquiry Children's Homes Rodfo§e I (%2) - PRONI - 14-04-16

”r
COMN.LOENTIAL g e
9“(‘{(@‘5 ‘z‘a‘/School or Home

MEDICAL RECORD
Name . /ZCEH *. @lf/ﬂo" S » 1Y § Admission.azgﬂo,..é??;ﬂ_ﬁo S

(Block capitals, surname
Date of Birth. _ .. Sex LIALE.... Register Number. 20 - 4 5Es

PERSONAL HISTORY PREVIOUS MEDICAL HISTORY
Number in family... ... Whooping Cough ... ... Tuberculosis...........__
Placein family.. ... .. ... Measles.......eosiisiirn... Rheumatism. ...

Age of walking . .o Diphtheria ... ChoOTER i
Ageoftalking ... ... Scarlet Fever. ... ... . ... Fits oo
Bowel control... .o, Mumps.......cocic . Bed wetting o
Bladder control. ... Chickenpox ..oy DAL i i i

(Age of the menarche)...._......_..

A German Measles ... .
Prophylaxis:
Diphthenia. o rmmmimmsmsnms Operations s Siingmmn, o

Smallpox...weci e

WhoopingCough .. ... ... IMJUTIES 1 e

Other
SCHOOL HISTORY
ge.z..Abscnae through iliness; attendance at a
pecial Schoo!; results of any mental tests,

QXCHPOAL._ i
S7 /B7RICKS TRAtNING ScHook
FAMILY HISTORY (Important illnesses or defects)
Father.. /N LMOMINL ... B R Ko LA o N
Mother _ W cREABORTS... Vol Unnaorn .
Siblings HIRRL S

L8 I i -

CONDITION ON ADMISSION

(e.8. General appearance; demecanour; cleanliness;
any marks of injury or violence.)}

_CLERR

Besrace_ gor vern /e, [N ...,
LRt 165/ 5% 7o 2l _psp.
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DFP-18-1-29 - Folder 13 HIA 199 - personal d&%%ﬁ&%geﬁ&ﬁ%g)gggéibgy P (;\)/%eg-tl;]t%%rt% of Inquiry Children's Homes & Hostels (42) - PRONI - 14-04-16

F (+/ == Normal » = Abnormality present)

Details of abnormal conditions should be noted on opposite page. The vision should be tested with
Snellen’s Type at 20 feet and the hearing for ordinary conversational voice at the same distance.

Date
ABR s e

Skin and Hair,
Eyes (e.g. squint)..........]
Vision R.........
L

with glasses R..........
Lo
Ears (e.g. Otitis Media)
Hearing R.

1

Speech
Teeth
Nose and Throat
Glands )
Heart and Circulation ..
Lungs
Abdomen p—
Genitals
Skeletal System

Posture.............

Feet

Nervous System (e.g. Fits)
Psychological. InteHigence
Behaviour..

Sex development

{Menstruation)
Bladder Control
Urine

General Condition
A=G00D B=FAIR C=PFOOR

Medical Officer’s Initials
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DFP-18-1-29 - Folder 13 HIA 199 - personal details resident E‘fffl"ﬁ"fthisﬁlﬁi‘jsfﬁgded to the Ctee of Inquiry Children's Homes & Hostels (42) - PRONI - 14-04-16
i & §

Record of illnssses wad treatment; immunizations; results of special
examinations, c.g. ophthalmic; notes on medical inspections.
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I'/_'/E -0

" Date
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- R A¥ 74

L
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WEIGHT AND HEIGHT RECORD
{Weight to be taken in a single garment.) !
Date Age Weight Height Date Age Weight Height {!
22260\t |7 42| s -6t st o7 |22
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21 6o\ R \va -t 0 | 25
s Dl bolsS, o /0 led - Ra
‘A 2-ge sl e 5o |59
CONDITION ON DISCHARGE
D ater e R R R R e S S e el S
Medical Officer.
(111062) Wt 3611/500 25m 12/38 FIPes4
i
H'I
- — —
6
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DFP-18-1-29 - Folder 13 HIA 199 - personal details resident of Kincora hostel. Docs provided to the Ctee of Inquiry Children's Homes & Hostels (42) - PRONI - 14-04-16
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DFP-18-1-29 - Folder 13 HIA 199 - personal details resident of Kincora hostel. Docs provided to the Ctee of Inquiry Children's Homes & Hostels (42) - PRONI - 14-04-16
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DFP-18-1-29 - Folder 13 HIA 199 - personal details resident of Kincora hostel. Docs provided to the Ctee of Inquiry Children's Homes & Hostels (42) - PRONI - 14-04-16
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HA-13-68 Kincora Hugh Quinn HIA199 Gift of £5 1962 (5) - PRONI - 03-04-14 OPT

_3...

W

i e
1
i 2.‘ . HQQB.—A_’ e ) : N ) .
. “{a)+To- request authority to make a glft not exceeding £5.
1 to Hugh Quinn a resident in the hostel for ‘the assistance
: he has given the Warden in the general re- decoratlng of
! “the’ Home.rr B LT B ‘ ,
i s : .
i (b) Further~towthe*m1nute of BOth January 0 submit short: ¢
{ list ofYappldcants who>have been called for interview for.
i the post of Assistant Warden, the Committee to take whatever
! action they may so decide. (Appendix A). -
| "~ (e) To report that %he following surpluses’ and deficiencies
; -+ were revealed at a stock’ taklng carried out ox 9th January, _
] ©oo 1962~ L ‘e o
i K ' . . Tt
: Surplug -2 ‘ Deficient
Cups, - Tea. 3Vkr“‘: _ f'“wli ~ Cloths, Tea. S 6.
Cups, Tea China. " 1.  Heads, Floor Brush. e 2.
Plates, Breakfast,h B 2. Heads, Yard Brush. . 1.
Plates, Dimner. ., - .2, Knives, Teble. . - . . 3,
Platés;’ Pudding,  * " ?  2°* Knives, Tea. FeoamT ehe 2.
aPlates, Tea. ¥ L 1. . Lighters, Gas:: .. .. 1.
Vases. ffg; igif‘p e 1l Mats, Table, OOrk S Y
;wf“~,f:!f i - Peelers, Potatos Q'Of» “ 3.
'- e ’ 7 “ g A; n foe —\ SCI‘U.bbeT’S, Po‘tc R ) ‘ et 9'
T e © .5 sShafts.. .- T 3.
L e Towels, Hand. , - 16,
Authority is requesﬁedjtermake the necéssary adaustmentsﬁin
. the stock records. '
i ..
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DFP-18-1-29 - Folder 13 HIA 199 - personal details resident of Kincora hostel. Docs provided to the Ctee of Inquiry Children's Homes & Hostels (42) - PRONI - 14-04-16

NOTIFICATION OF ADMISSION TO HOSPITAL FROM CHILDREN'S HOME.

To be furnished without delay to
The Secre*sry, kinistry of Home Affairs, Stormont, Belfast,

Name of Home KINOAND 4

S 1€ '-.J./_; | .
Name of chilad Q% »/ el ¥2

2. |weight at birth (if known) —
3. |Date of admission to Home. 22 WC/Q?‘/ o’
4. Jweight on admission to Home. OQ/J’?L :75’/%
5. lGeneral progress since /Qjﬂ
admission to the Home. e zzx;/ ,;.
. )
Z% .
6. |Date of onse: of illness. yd /‘ﬁc /Q[j
] =
7. | Symptoms. / LA /m? /9‘2&

"/-d//’ e C‘/ .:oz"aw,—-/ Yorad ‘%/4“‘%

8. | bats of admission to

Eg:gigzi-and name of 7//;? /5/ /’ e N A T rPT - C?c/ay/)

9. [Weight on admission to / // S )
hospital or last-known . -7A— _
weight, with date. //;ZA/ W

10.| Preliminary diagnosis \"/j/’é{ -2 %%40/1;42—5

Y 7
A (signature) Lo Fben

(Date) /cf/fo(fe oL

NI HAI8/6/300/5/59R.

23
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OCD-16:(37%Rg) Kincora Phase I Part II Statements pages 1-360 - Box 19 ‘ o KI N - 1 04 1 1

STATEMENT OF WITNESS

TC BE COMPLETED
WHEN THE
STATEMENT HAS
BEEN WRITTEN

Form 38/36
{Plain}

STATEMENT OF: JOHN MIDDLEMISS

AGE oF wiTness [if over 21 enter “over 217] HOYER 214

OCCUPATION OF WITNESS: DETFCTIVE SERGEANT

apoAeEss: RUC HEADQUARTERS CRIME SQUAD, KNOCK, BELFAST

I declare that this statement consisting of 2l  pages, each signed by me is true to the
‘best of my knowledge and belief and I make it knowing that, if it is tendered in evidence
at a preliminary enquiry or at the tnal of any person, I shall be liable to prosecution if

I have wilfully stated in it anything which [ know to be false or do not believe to be true.

A Gvs 1980 |
Nl o,
SIGNATURE of MEMBER by whom ‘s_\,;smmswﬁﬁb’
statement was recorded or received.

On 1 April 1980 at Mountpottinger Police Station with D/Inspector McClure
I interviewed Joseph MAINS, DOB 31,7.29 of 45 Comber Road, Dundonald. The

interview comaenced at 9.30 ax. |

Dated this 13t day of

SIGNATURE of WITNESS: ...

289
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OCD-16-(372pg) Kincora Phase I Part II Statements pages 1-360 - Box 19 KI N-1 0420
. STATEMENT CONTINUATION PAGE
STATEMENT OF: JOEN MIDDLEMISS CONTINUATION PAGE NO: 10
D/I Q Did this happen with the masturbation.

A Yes.

D/I Q As far as R 2 was concerned it didn't start with Kincora.
' A No he had been out about a year I think.
D/T Q How did it start.

A He was telling me that he had started this in the army and had
been discharged on medical grounds and we discussed his problems
about girle and it Jjust started.

p/1 q what about| RN
A I can't remember it ever happening with him, just the masturbation.
p/1 g wnat avout | REIIN '

A I can't remember it happening with m unless I was drunk
of course but then he would have known.

D/ Q Was the first person you had anal sex with

A No it was Quinn.

D/T Q When he was in the hostel.
A Yes during '63 or '6h.
D/I Q Did it happen when he came back to visit.
A No.
D/I Q How often did you do it.
A Several occasions while he lived in the hostel.
D/I Q Did he enter you or you him.
A Me with him.
D/s @ Tmea]fsltumrebaitsfc:nt. it right that the full act appeals to you as much as
e A No it didn't. ,
_%_gﬂit‘_}‘ ___Db/s @ TYou said might have made allegations about you, what about
- Quinn,

A I think he used me and the situation as an easy way through
Kincora.

D/'I Q In Quinn's case how did it start, do you remember.

A No I can't.

SIGNATURE of STATEMENT MAKER *t\“\)\’i;:’*:
GHV. £ of TEMENT | 8. LEN
T
NS
Form 38/36[al , )

208
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OCD-16-(372pg) Kincora Phase I Part II Statements pages 1-360 - Box 19 KI N - 1 0434

e,
[

STATEMENT CONTINUATION  PAGE

a . 1

STATEMENT QF: JOHN MIDDLEMISS CONTINUATION PAGE NO: 2k

The interview terminated at 11.25 am.

i
SIGNATURE of STATEMENT MAKER: .14 ‘:'f‘.E.f:f..t.‘f‘._‘:,r,,‘.;.;f__._: _______________________
~ ‘\. _____ RS
I T
Form 38/36{al

312
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OCD-16-(372pg) Kincora Phase I Part II Statements pages 1-360 - Box 19 ) KI N = 1 0477

STATEMENT OF WITNESS

TO BE COMPLETED
WHEN THE "~
STATEMENT HAS
BEEN WRITTEN

Form 38/36
{Piain}

STATEMENT OF: GECRGE CASKEY
AGE OF WITNEsS [if over 21 enter “over 21"] WOVER 21Y
OCCURATION OF WITNESS: DETECTIVE CHIEF INSPICTOR

spoRess: HEADQUARTERS CRIME SQUAD, KNOCK, BELFAST.

I declare that this statement consisting of 18  pages, each signed by me is true to the
‘best of my knowledge and belief and I make it knowing that, if it is tendered in evidence
at a preliminary enquiry or at the trial of any person, [ shall be liable to prosecution if

I have wilfully stated in it anything which I know to be false or do not believe to be true.

Dated this ree day of 75“*‘7 19 Fe

J_/:/A ’Cf--ﬂ-—'! ‘f_——-_"f_",‘,'

SIGNATURE of MEMBER by whom SIGNATURE of WIYTNESS
statement was recorded or received.

I am a Detective Chief Inspector of the Royal Ulster Constabulary attached
to Headgquarters Crime Squad, Knock, Belfast. On Thursday, 29 May 1980,
between 11.08 am and 12.25 pm I saw Joseph MATINS, DOB 31.7.1%29, L5 Comber

Road, Dundonald, at Musgrave Street CID Cffice. I was accompanied by

v/constevie cirvan. [

SIGNATURE of WITNESS: ... B I e oAU SO

L343
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OCD-16-(372pg) Kincora Phase I Part II Statements pages 1-360 - Box 19 Kl N = 1 0482

STATEMENT CONTINUATION PAGE

Form 38/36{a] . |
Ptain) :

2/80

STATEMENT OF: GEORGE CASKEY CONTINUATION PAGE NO: 6

A Yes probably this could have happened but there would have been more
than one in the car.
Did you take IR1 alone in the car.
No.
Did you have a black Morris Minor meotor-car at that time.
I did yes.
Did you take many boys out in your car for trips to the coast.
That's right.
Was it part of your job to take boys ocut for trips in your car.
It was yes.

- Did you take all the boys in turn or just some of them.

The. ones that had nowhere to go and were hanging about the hostel.

O O o O e O o D e O

If you only took some of the boys why was this, why not give them all
‘a turn.

A They would all get trips ir turn.

I then reminded Joe Mains that we had previously spoken about a person known
as Hugh Quinn and I told Mains that I wished to ask him some questioné
concerning Quinn. These questions related to when Quinn came to Kincora
during 1959/1960, when he, Quinn, alleges on the day he arrived that Mains
tock him to the bathroom on the left as you .go up the first flight of stairs
and told Quinn to strip nazked so that he, Mains, could give him a medical
examination. Mains commented by saying '""No that is untrue he was accompanied
to the bathroom. There was to be a report on any marks of séabies and
infestation to the head". I then read a portion from Quinn's statement over
to Joseph Mains. "When I went to Kincora, Joe Mains was the person 1in charge,
this would have been when I was about 14 years old, during 196C. I remembsr
the first day I arrived at Kincéra Joe Mains took me to the bathroom, the one
on the left as you go up the first flight of stairs. He told me to strip
naked and gave me what he called a medical examination. This examination
entailad him putting his hand round my testicles and asking me to cough. At

one point he said to me, "Aren't you a big boy for your age". When he said

.

SIGNATURE OF STATEMENT MAKER: vl B

’,{fv‘_._‘_., o p———ter,

348

3 60
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OFFICIAL-SENSITIVE-PERSONAL
KIN-10483

STATEMENT CONTINUATION PAGE

l

2/80

Form 38/36{al - -2/§~ s =0 Lt
{Plain}

STATEMENT OF: GEORGE CASKEY

this he wes locking at my penis., I was embarrassed by this and didn't say

anything'.

Is this what happened.
No this is untrue.

What did happen then.

fo R S I o

He was made have. a bath and examined for lice and so on. He was admitted

from Purdysburn.

I then read a second portion from Quinn's statement. "I cannct remember how
long I had been at the hostel when Joe Mains started inviting me inte his
bedroom which at that time was on the first fleor. Initially I thought he
did this for company and I felt quite privileged. This normally happened
late at night after most of the other boys had gone to bed. I don't exactly
know when it first occurred but on one occasion when I was in his bedroom
Joe Mains asked me tc¢ masturbate him. I refused at first but he said if I
didn't do as he asked he would get me sent to Borstal. At that time I had
quite a bad temper and had temper tantrums, whern I had these tantrums he used
to threaten to get me sent to Borstal, so wnen he threatened me with it if I

didn't masturbate him I believed him".

Q Is that how your relationship with Quinn started.

A No this is untrue. I cannct remember how it started with him. He was
helping with the work in the hostel. There were no threats of Borstal.
I told him that if he didn't pull himself together the next step Ior him
would be Borstal. -

Q What homosexual acts took place.

A Just the o;dinary masturbation acts.

Q Any other acts.

A No.

Q Did you threaten him with Borstal if he didn't do what you asked.
A No.

I then read another portion to Mains from Quinn's statement. "Joe also told

———t i,
e ;

SIGNATURE OF STATEMENT MAKER: .oloooocoiailrmuus ievmmsosssosseesiavesarimseensensessisrissons

- T e

- et . .
{ . d
, - MR .
LENE . : REER L AR
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e . ,

STATEMENT ~ CONTINUATION PAGE

STATEMENT OF: GEORGE CASKEY CONTINUATION PAGE NO: 8

me that if I complained about him to anyone in the Welfare Department they

wouldn't believe me and I would only get myself into trouble',

@ Did you tell Quinn this.
A No T did not.

I read another portion from this same statement over to Mains. '"During these
times in his bedrocom he would alsc masturbate me and make me kiss him on the
lips. He would kiss me back and push his tongue into my mouth. I should add
that when he told me to go into his room he would get me to take off my
pyjamas and get into his bed with him. He would also be naked. Some nights
he would keep me in his ted all night until the cook, Mrs McCullough arrived

around 7 am in the morning™., - - - : -

] Did you kiss Quinn like he says you did.

A That's correct, yes.

§  Did you keep him in bed all night,.

A 1 can't remember, it is going back some time.
Q

“also alleged you kissed him like that, would he be

telling the truth,

A No that is net true withmat all.

I then read ancther portion from Quinn's statement over to Joseph Mains.
""After I had been masturbating Joe Mains for a short time he started asking
me to have anal sex with him, I told him I didn't want to but he insisted.
He made me lie on my side then pushed his penis up my backside. It used to
hurt a lot and when I complained about it he would put some sort of cream, |
vaseline it was usually, on his penis and up my anus. He used to put the
cream up inside my anus with his finger then he would have intercourse with
me. Joe Mains had intercourse with me about once or twice a week for the

first three years I was at Kincora'.

Q Is that what happened.
A No that ig not what hagpened.
Q Is there any truth at all in that.
A No none whatsoever.
SIGNATURE of STATEMENT MAKER: ... TP e N

Form 38/36(aj

355{} 3253} R jf“'@
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\

STATEMENT CONTINUATION  PAGE

STATEMENT OF: GEORGE CASKEY ' CONTINUATION PAGE NO: 15

This was prior to me moving to Abbeydene.
Was this prior to moving to Kincora.
Yes.

De you remember KIN1 staying at Kincora.

I do yes.

O oo O P

Did Hugh Quinn ever work in Kincora or tell boys that he worked there
to your knowledge.

He assisted in the house.

Was this after he left.

No this was when he was there.

Did Quinn ever interfere with the boys in the hostel when he visited.
He did yes.

Who are these boys.

KIN1 AKIN2 that's all I think.

How often has Quinn stayed at Kincora since hsstopped being & permanent

O B O B O T O P

resident.

I think on probably three occasicns. .
Dic pUNEE ever complain teo you that Quinn had interfered with him in
his bedroom by putting his hend underneath ]\ s bedclothes when he, '

KIN1 was in bed.

I can't recall this. ' .
what form did pUNK! s complaint take. '
He had made passes at nim, [J{I\KN and asked him to masturbate him.

Do you rememberl<”“2 s complaint. 1
|
IVl was the same. |

What action did you take. N
I moved the boys to different bedrooms.
Was Quinn a visitor or resident.

Resi dent.

O B O w0 B O o O B

Was this reported to the amthorities. ) \

o

I can't remember.

SIGNATURE of STATEMENT MAKER: ool i

f3rm 38/36{a)

357 27 oo
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KIN-104?4 |

A

STATEMENT CONTINUATION PAGE

STATEMENT OF: GEORGE CASKEY CONTINUATION PAGE NO: 18
)
Interview terminated at 12.25 pm. \
|
) S
/

i
i
1
i
!

SIGNATURE OF STATEMENT MAKER: o

‘orm 38/36(a] -

f‘laln) 2r8b g \ ' 1 38 “ . o ,: i [ ¥ / .
o Vo . b . - e . . i i = -

b — e

372
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i

i

' : i
WRITTEN STATEMENT AFTER C,AlJFllOld
' : i

Form 38/36[n]
{Lined)

:
*;'-(
|

STATEMENT OF: JOSEPH MﬁINS H
noonEss, 45_COMBER ROAD, DUNDOWALD . Hm
. occuraTioN: HOSTEL WARDEN i ace 337,29
taken gy: D/Insn J O McClure AT: - MOUT\]TPOTTIHI&ER POLICE STATION
on: 1 APRIL 1980 N p;ESENCE CF: D/Sgt Miﬁgiemiss
HIH!I
1, Joseph Mains , wish o make a statement.
I want someone to write down what I say. | have been mld that I need not say

anything unless I wish to do so and that whatever I say ma)‘J Ey:e given in evidence.

i

L

(Sgd) Joseph Mains
SIGNATURE OF STA.‘%EII{HENT MAKER

I

I vas appointed as warden of Kincora Boys' Hostel, 236:”P;bper Newtowmards Road,

Belfast, in February 1958, I was in complete charge ﬁﬁmfhe hostel which had

nine boys after I had started a fortnight. The onlyl%%her staff was one domestic

Hil
Mrs Beattie. I lived in a bedroom on the first floor”(;:ﬁeft-hand side. The boys

who were committed to the home by the Health and SociﬁﬂWServices were mainly

delinguent and maladjusted. After the home was open bout a year, Raymond Semple
D

used to help out on a voluntary basis. He eventually“ﬁook up full time

11 TWO UIJ TArec U-i'a

employment and has been there ever since except for %ﬂ@erlod o three or feur

vears vhen he resigned., For the first coupnle of year“lI worked long hours in the

hostel with no holidays or days off. It was at this‘Egme I started drinking and

JM TR . .
when I realggad had drink taken I rezlised that I ha%‘%jbl-sexual problem. This

B .
first came to notice with a boy called Hugh Quinn whé”kas a resident in Kincora.

He had been admitted from Purdysburn Héspital and injggrlier.yeérs had been in

Jiri
Williamson House and Bawnmore Children's Home. From“dlscu551ons with staff in

the Children's Homes and from talking to him hlmself“;hrealised he had a

_homesexual problem. He discussed this with me and agré result of this a

relationship began between him and me. He was about”?ixteen at the time. The

first t1me this happened was when he came to my bedqoom and was upset because his

pup had died. I tried to console him and we went den stairs to see the dog and

M up JH ﬂ% the settee and he was

ended sitting in the office. Ve were bothJ

crying. I put my arms round his shoulder and it st%ﬁped from there, 1T

U

)

OFFICIAL-SENSITIVE-PERSONAL
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OCD-19-(283pg) Kincora Phase | Part I1l EXHIBITSB - Box 15 7 ' Kl N'11236

STATEMENT CONTINUATION PqGE

im 38/36(a)

ain

2/80

ION PAGE NO: 2

STATEMENT OF: JOSEPH MAINS o, CONT1N+A

happened about three

or four times over the next twelve months. This main

| i
J

at the relationship

hlm Ve did this to

masturbated him and he masturbated me. This same thli

or the bathroom. The next thing which happened vas t

developed and we had anal sex but I did not penetrate

each other and he did not penetrate me. This happene 'about four or five

times before he was discharged from the hostel to the[National Sea Training

School. This activity mainly took place in my bedroo ﬁpstairs. Although I

Jit

have seen Quinn on a number of ‘occasions since he lef the Hostel no other

sexual activity has taken place between me and him.

with a boy called who was a resident

Quinn had been there. This started off in thebathroEm, I was mashlng his

H:III’.:(F

n‘the Hostel after

—

hair because he had nits. Vhile I was doing this 1 s”w that ‘he had an

erection and I masturbated him. After that I had onl one or two encounters

withR7 and each time I masturbated him. He di

[l

would have happened in the bathroom.. At no time did Eqpver have anal sex

with him or he with me. He left the Hostel after th'siand I had no further

dealings with him. The next person I formed a relatlonghlp with was

|
.. He had been a resident of the hoste l"%‘nd left the Hostel

when he was eighteen. He was boarded out and came b ck from time to time to

see me, Vhile he was in the Hostel he had told me he|lhad homosexual problems

i

the same as Quinn and this had started in the Boys service of the Army. and he

had been discharged on medical grounds. On his visiﬁﬁlback to the hostel he
used to talk to me about his sexual problems. The rtiattonship developed
and it started off us masturbating each other. This,occurred in my bedroom
which is now in fact the office. I had vacated the\J@étairs bedroom for a
deputy, I can't remember now who it was., This relatig£ship continued until
the latter end of last year. By the end of last year}the relationship had

eased off because I was losing interest. During th'%?felationship we
j !

masturbated each other, at times he sucked me off ajd we had anal sex with each

other. This occurred on a number of occasions. 'Ag iq‘theré was no

penetration as far as I know. These things happene ﬁp my bedroom and
. | i .
usually he would have brought drink in and it happened when we had the drink

| SIGNATURE OF STATEMENT MAKER: .......JogephMains
John Mi‘Qiemiss D/Sergeant
l

222
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.

STATEMENT CONTINUATION

|
STATEMENT OF: JOSEPH MAINS | . CONTINUATION PAGE NO: 3>
e e T — :

: Josépi . 7
1SIGNATURE OF STATEMENT MAKER: oiﬁRhMHI/T
John _I-Tid‘dqlemi/

orm 38/361a) | ) 223 it

toin) . i
2/80
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OCD-19-(283pg) Kincora Phase | qut [ EXHIBITSB - Box 15 KI N'11238

STATEMENT CONTINUATION  PAGE

Form 38/36(aj

STATEMENT OF: JOSEPH MATIRS

CONTINUATION PAGE NO: 4

Joseph Mains

Statement commenced: 7.25 pm

Statement terminated: 9.5 pm

CHECKED AND CERTIFIED TO BE A TRUE COP.Y, OF THE ORIGINAL

&

|
|
|
|
|

| .
SIGNATURE of STATEMENT MAKER: ...Joseph Mains

J O McClure D/InspectorI John Middlemiss

| D/Sergeant
224

115
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STATEMENT OF Hugh QUINN

et AGE OF WITNESS (1f over 21 enter "over 21"} 36 yrs

Telephonist

OCCUPATION OF WITNESS!

AoDREssG | I

| declare that this statement consisting of 5 pages, each signed by me is true to

E COMPLETED the best of my knowledge and belief and | make it knowing that, if it is tendered in
GAAET Ual3 evidence at a preliminary enquiry or at the trial of any person, | shall be liable to
TEMENT HAS prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know to be false or do not
EN WRITTEN :

believe to be true.

Dated this 26th day of March 19 82

G. Harrison D/Supt. H. Quinn

SIGNATURE OF MEMBER by whom SIGNATURE OF WITNESS

statement was recorded or received.

C I refer to my previous statement dated 8th May 1980.

I have said that Joe MAINS started inviting me into his bedroom and
have described the sexual matters that took place. I have been
asked whether this took place quite openly at Kincora. It was very
secretive. The sort of thing fhat would happen was that I would

go to bed usually by 1l pm. There were two other boys in my room
occupying single beds.  After lights out I would wait until I felt
sure that the other boys were asleep, then I would creep out to go to

Joe MAINS' bedroom. That sounds as though [ was a willing party

l to what Joe MAINS wanted from me. I wasn't a willing party at all,

C but he used to threaten me that if I didn't co-operate he would have me sent

l to Borstal. He also used to get very angry and lose his temper, and
would find an excuse to beat me. I have also said, and it is true

that Joe MAINS seemed to know everybody from the Lord Mayor down,
and this made me feel that if I complained it would be the worse for me.
So, in fact, I did not complain to anyone. I was quite fond of

BM 18 who I had known from a very early age. [ did

not confide in her because I knew that she was friendly with MAINS and

o= NS I ]

unlikely to believe me. Ag far as Joe MAINS influential visitors

n were concerned, I want to make it clear that the Mayor and local Councillors

SIGNATURE OF WITNESS H. Quinn

ﬂ,m 38 36 .
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STATEMENAFEUNAL ~6ENSITIVE = PERSO

INQ-1-3-3 - EHSSB Bii )
_INQ-1:33 EHOOR Biefalan-Counect= 2 SONAL
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STATEMENT OF: | Hugh QU7 ———

used to visit the home on occasions on official visits. 1 have NO

knowledge OT suspicions that these visits were other than regulation

visits. They called about twice & year, either in the afternoon O

early evening, usually before Christmas, it was a sort of pat the boys

on the head sort of visit, 8 duty visit. MAINS belonged to 2 very
respectable family. He had 2 brother who, until he died of

cancer, was Head Constable of Londonderry c.1.D. He called about

twice during the four years 1 was there, just a family visit as far as

1 was concerned. 1 found him a very pleasant man to speek to.

1 was taken to his house in Londonderry for tea one day when 1 was

out in Joe MAINS' car with Joe. wife and young children

were present. was very much a Policeman, put 1 could not tell him
about his brother - how could I.took me and Joe to yisit a border
Police Station that day, but there was N0 quéstion of anything impropeT

taking place. Joe MAINS had a girlfriend _ from what I knew of him

it was just a cover. She only came to the hostel on & couple of

occasions. He used to be accompanied PY her on social occasions,

Masonic dances, College Sireet functions, ete. MAINS was & member

of a Masonic Lodge in Newtownards Road. 1 always knew when he

was going because he used to get his white gloves out. He told me quite

a lot about the rituals and how he had to wear the white gloves to shake
hands with people.- MAINS was what 1 know as & teloset' - that \

is a homosexual who goes to great lengths 10 appear 10 be a
hetrosexual and puts on 8 ipont' to that effect. 1t will be clear
grom this that 1 did not pelieve 1 had any chance of being pelieved if 1
complained of his activities with me. During the time 1 was there,
1960 to 1964, uniformed Policemen would call for cups of tea and

biscuits. 1 know this because 1 used to make the tea. These visits

were above board, sometimes you got a problem boy in Kincora and the

H. Quinn
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Police had reason to call for that matter. I have no knowledge of
social workers or other officials visiting Kincora other than for work
in connection with their jobs as social workers etc. After I left the home
in 1964 I never made any complaint to anyone about MAINS. 1 suspected
that RGN - @ room-mate of mine, was spending nights in Joe
MAINS' bed, but I had no absolute proof. As far as I knew
during four years at Kincora I was the only boy who went with MAINS.
1 suspected because sometimes after lights out, got out
of his bed and left the room to spend the night elsewhere. When I went o
- the Court for the trial on 16th December 1981 1 met three other
ex Kincora boys whom I knew by sight, but I do not have their names.
One of these mentioned that he had complained to'the authorities at
College Street in 1964 about being interfered with by SEMPLE. His words
to me were "But there was nothing done about it". I describe nim as
follows :-
Aged about 33 years, married with two children, scruffy appearance,
5'8" tall. |

1 also feel 1 should tell you about trips I made with
SEMPLE and MAINS in his car. On two Easter holidays in a row,
we toured around Ireland, staying at hotels. 1 remember because
I was driving under age, not being 17. Apart from SEMPLE and
vains , R o~ s - a non-resident friend of
MAINS - accompanied me. Nothing improper happened to me - 1 shared
a room with but we each had single beds. I don't recall
where SEMPLE slept but I think MAINS shared a room with
MAINS never took me to public houses drinking, never introduced me
to other men for sexual or other reasons and I have no knowledge of any
child or other prostitution during the time 1 was there - or of any

vice ring. MAINS did sometimes frequent homosexual places.
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1 remember going with him to- Restaurant, Wellington Place,
Belfast. -was a very effeminate person in manner. Tused to
laugh at his obvious sexual inclinations. I was introduced to him

but not for any sexual purpose.

(signed) H. Quinn.
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STATEMENT OF  WITNESS

TO BE COMPLETED
VWHEN THE
STATEMENT HAS

SEEN WRITTEN

Form 38/36

| declare that this statement consisting of 3 pages, each signed by me is true
to the best of my knowledge and belief and | make it knowing that, if it is
tendered in evidence at a prefiminary enquiry or at the trial of any person, | shall
be liable to prosecution if | have wilfully stated in it anything which 1| know to be
faise or do not believe to be true.

Dated this Zrd day of April 19 8o.
Sgd N Mclaughlin D/Con e KIN 1
SIGNATURE of MEMBER by whom SIGNATURE of WITNESS

staterment was recorded or received.

I nave been in Welfare Care since I was four years of age. I never knew

oy own varents and was with foster parents ﬁntil I was sixteen years of
age. At that time I was taken from my foster parents and put into Kincora
Doys Hostel, Upper Newtownards Road by the Welfare péople. The staff at
Kincora Hostel when I went there were Mr Mains who was in charge and
Raymond Semple was second in charge. There was also another man there

at the time on occasions. His name was Hugh Quinn. T am not sure whather
he was on the staff or not but he stayed there on occasions and was very
friendly with Mr Mains. T was in the Hostel less than a week, possibly the
second night I was there I remember I was in my bedrcom. There were some
other boys in the room in their own beds and it was late. The other boys
in the room fell asleep and I was still awake and the bedroom door opened
end with the street light I saw that Hugh Quinn had come into the rcom.

He stocod at the-door for a long time and I let on I was sleeping. He then
came over to the bed and I felt him touch the blankets of my bed. I

jumped up and got out of bed and switched on the room light. T asked Quinn
what he was doing and he said just tucking you in. He left the rcom and

I fell asleep. The next thing I knew was being awakened by feeling a hand

on my leg underneath the bed clothes. The hand was just above my knee.

SIGNATURE of WITNESS: ...58d, KIN 1 [
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I saw that Hugh Quinn was standing beside my bed and I shouted at him,

He left the rcom and clesed the door. The next morning I told Mr Eains
about what Hugh Quinn had done to me and Mr Mains told me he would look
into it. There was no more trowble with Guinn for about a fortnight. I
remember again I was sleeping in my bed, there were two other boys in their
own beds in the same room. Again I was awakened by someone touching my
hand. 1 saw Hugh Quinn standing at the side of my bed. He was wearing
his pyjamas and I saw with the street iight that he had his penis out
through the opening in the Iront of his pyjamas, He was worked up and had
an erection. He put my hand on his penis and I immediately jumped up and
screamed. Hugh Quinn then left the room. I think I went to Mr Mains rcom
at the time to tell him but he would not answer my knock con his bedroom
door. HNothing happened for about three or four months because Quinn had
been away for some time. I remember one night then, I was up in theAstudy
and I was reading a book. I wzs on my cown. Hugh Quinn came into the
study, he was fully clothed. He said to me something, lets have you. I
knew what he meant, he wanted me to sexually interfere with him. I was
scared and T ran out of the study. That was all that Quinn did to me,

he never made any more advances to me., 1 remember on at least two
occasions I told both Mr Mains and Mr Semple about the behaviour of Hugh
Quinn towards me but they appeared dry and did not seem to care. 1
remember also that Mr Mains interfered with me. I was only in the Hostel
about a month to six weeks when I had a pain in my groin. I told Mr

Mains about this pain and he asked me to go to the bathroom to examine

me. He told me to drop my trousers and underpants down to my ankles.

Mr Mains felt around my groin and private parts. He did not appear tc be
interested in my trouble but I realize now what he was affer. That was
all that happened that night. I remember that probably about twec to three
months later Mr Mains told me to go up and have a bath. I went up and

was having a bath when Mr Mains came in. He locked the bathroom door and

he started to bath me. He was fully clothed. 'As he bathed me he rubbed

SIGNATURE of STATEMENT MAKER. SEd KI N 1 .............. e,
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STATEMENT  CONTINUATION  PAGE

Form 38/36(a)

STATEMENT OF: KIN 1 CONTINUATION PAGE NG: 5

around my private parts with his hands. T teold him I was old enough to
bath myseli. T think some person came and called him and he left the
bathroom. That was 2all I can remember that Mr Mains did to me. I remember
it was general talk among the other boys that Hugh Quinn was interfering
with other bovs in the Hostel, in fact I actually saw Quinn interfering with
other boys in my own bedroom when I Qas supposed to be asleep. 1 heard the
other boys shout and saw Quinn in the bedroom and because of my experience
with him I had & good idea what he was at. The experiences 1 had in
Kincora have had a lasting effect on me. This coupled with my rough

c¢hildhood has been on my mind a lote.
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